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Kapható tej, kenyér, sült kolbász, virág, zöldség 

Átadták a Szent 
István téri piacot 
Hivatalosan is kinyitott a Szent 
István téri piac; hat üzlet bérelt 
pavilont, az őstermelők szabad-
téri asztalokon árulhatnak. Ez-
zel ért véget a tér két évig tartó 
rekonstrukciója. 

Nagy Sándor városfejlesztési al-
polgármester és Pusztai Lajos, 
az üzemeltető Szegedi Vásár és 
Piac Kft. ügyvezető igazgatója 
vágta át tegnap reggel a Szent 
István téri piacon a nemzetiszí-
nű szalagot. A tér rekonstruk-
ciója 2005-ben kezdődött, 1,2 
milliárd forintba került, ennek 
90 százaléka uniós Phare-tá-
mogatás. Tavaly májusban ad-
ták át az 1904-ben épített, ezer 
köbméteres, működő műemlék 
víztornyot, szeptemberben pe-
dig a parkot, a köztéri szobro-
kat, az átépített utcákat és a bi-
cikliutat. Most a tér utolsó 
részlete is újjászületett. 

A régi piac tavaly februárban 
zárt be, tegnap óta pedig a 
Bocskai utca felőli sarkon várja 
a vásárlókat. A piacigazgató 
úgy fogalmazott, terv szerint 
késtek vele, hogy minden pavi-
lont az igények szerint adhas-
sanak át a bérlőknek. Az első 
látogatók tegnap már tesztel-
hették a büfét, a zöldségest, a 
virágüzletet, a tej- és kenyér-
boltot és a nyilvános vécét, va-

HÍREK 

ORSZAGZASZLOK 
A Csongrád Megyei Közgyűlés és 
a Szögedi Védegylet 
kezdeményezi, hogy a megyében 
korábban meglévő 
országzászlókat állítsák helyre, 
ahol pedig nem volt, ott 
létesítsenek újat. Acél, hogy 
jövőre a trianoni szerződés 
évfordulóján, június 4-én a 
településeken élő és emlékezni 
vágyó emberek méltó 
körülmények között 
hajthassanak fejet - hangzott el 
azon a tegnapi tájékoztatón, 
melyet Sándor Attila, a megyei 
közgyűlés alelnöke és Szabó 
László, a Szögedi Védegylet 
elnöke tartott. 

HÁROMNAPOS LESZ 
A SZŐREGI RÓZSAÜNNEP 
AIX. szőregi rózsaünnep 
szervezői idén első alkalommal 
háromnapos programsorozattal 
várják a rózsakultúra kedvelőit 
június legvégén. Az első két 
napon színes programokkal -
többek között kiállítással, 
felvonulással, utcabállal -
szórakoztatják az érdeklődőket. 
Az ünnep utolsó napján a szerb 
kultúrával ismerkedhetnek a 
rendezvény résztvevői, mulatós 
zenét szolgáltat a Boban 
Markovié Orkestar, az ünneplők 
szerb ételeket is 
megkóstolhatnak. Minderről 
tegnap este a Roosevelt téri 
halászcsárdában tájékoztattak a 
szervezők és a közreműködők: 
Magony Szilvia, Galambos 
Lajos, Újhelyi István, a település 
országgyűlési képviselője és 
Iványi Aurél, Szőreg 
önkormányzati képviselője. 

CIVIL SZIN 
A Szegedi Ifjúsági Napok egyik 
állandó programhelyszíne, a 
Civilst®and újra várja a 
magukat megmutatni kívánó 
civil szervezetek jelentkezését. 
A szervezők idén az egészséges 
életmódra nevelést, valamint a 
kábítószer-prevenciót kívánják 
előtérbe helyezni. A fesztivál 
helyszínén kiállító civil 
szervezeteket a SZIN 
főszervezője, a Szegedi Ifjúsági 
Ház Kht. idén is pályáztatás 
útján választja ki. 
A felhívás és az adatlap a 
www.szin.org honlapról 
tölthető le, a pályázatok 
benyújtási határideje: 
július 15. 

lamint az őstermelők is kipa-
kolták portékáikat a szabadtéri 
kirakodóhelyre. A sarki üveg-
gúlában egyelőre még rendez-
kedik az újságos. A legnagyobb 
pavilonban, ahová a kávézót 
tervezték, nem jött bérlő, így 
végül egy lángosos-palacsintá-
zóval kötöttek szerződést. Neki 
még meg kell szereznie a szak-
hatósági engedélyeket. 

A favázas kék bódésorról a 
felállítása közben már megosz-
lottak a vélemények. Palánkai 
Tibor építész azzal indokolta a 
koncepciót, hogy nem fért bele 
a térrekonstrukcióba nagyobb 
építkezés, ezért így oldotta meg 
az „ideiglenes jellegű utcabú-
torra" vonatkozó városi meg-
rendelést. Az árusok vélemé-
nye ugyancsak vegyes az elké-
szült kispiacról; hiányzik pél-
dául valamilyen árnyékoló a fe-
jük fölül. A forgalom egyelőre 
gyér, bíznak az új üzletek 
vonzerejében. 

D . T . 

KINYIT AZ Ö R E G HÖLGY 
^ Nyílt napot tart a víztoronyban ma 

és holnap 9-től 14 óráig az Eötvös 
Loránd F iz ika i Társulat . Az Öreg 
Hölgy egyébként minden hónap e l-
ső péntekén - csoportoknak be je-
lentkezés a lap ján is - látogatható. 

24 millió 
rendőröknek 
A közterületen elkövetett jog-
sértések visszaszorítására nyert 
14 millió forintot pályázat útján 
a Szegedi Rendőrkapitányság az 
Igazságügyi és Rendészeti Mi-
nisztériumtól. Ezt az összeget 
további tízmillió forinttal tol-
dotta meg a város önkormány-
zata. A támogatási szerződést 
tegnap délelőtt írta alá a város-
házán Botka László polgármes-
ter, Lukács János megyei főkapi-
tány és Zélity László városi ka-
pitány. A pályázati pénzből 
nemcsak közbiztonságra, ha-
nem többek között a veszélyez-
tetett fiatalok számára szabad-
idős programra és közlekedés-
rendészeti akciókra is jut. A vá-
rosi támogatás pedig elegendő 
lesz egy 1600 pluszórás szolgá-
latra a városban, valamint a vá-
rosi rendezvények - ilyen példá-
ul a szabadtéri és a SZIN - meg-
felelő biztosítására. 

Leégett egyháztető, betört a víz a pincékbe 

Felhőszakadás Szegeden 

A hirtelen felhőszakadásban az utakat vízszőnyeg borította Fotók: Karnok Csaba 

Folytatás az 1. oldalról 

A tűzoltókat több vízszívatáshoz riasztották, 
elsősorban a Szentháromság, az Alföldi, a 
Zászló, az Oldal utcába és a Bánomkert sor-
ra, ahol pincéket és udvarokat öntött el a rö-
vid idő alatt lezúdult rengeteg víz. 

A hirtelen támadt erős szél a Petőfi Sándor 
sugárút és a Szivárvány utca sarkán egy 15 
centiméteres átmérőjű fát döntött a sugárút-
ra, amit a tűzoltók aztán kivágtak. Ugyaner-
re a sorsra jutott Csongrádon egy megdőlt fa. 

• 
Szúrós szag, füst, tócsák és víz mindenütt. 

Ezzel a látvánnyal szembesültünk tegnap ké-
ső este az újszegedi Petrozsényi utcában, 
ahol Almási László ikerházának tetőszerke-
zetébe csapott bele a villám, nem sokkal fél 
nyolc után. A csapás pillanatában a férfi ti-
zenkét éves fiával tartózkodott a lakásban. 

- A feleségem a lányom elé ment, aki osz-
tálykiránduláson volt. Amikor beszállt az au-
tójába, nagy csattanást hallott, de mivel nem 
vett észre semmi különöset, elhajtott. Én a fi-
ammal tévéztem, a dörrenés pillanatában el-
ment az áram. Kimentem a villanyórához és 
visszakapcsoltam - mesélte Almási László, 
aki ekkor még nem vette észre, hogy a menny-
dörgést villámcsapás is kísérte, ami házuk te-
tőszerkezetébe csapott bele. - Mindig lehúz-
zuk a redőnyt, ha vihar van, véletlen, hogy ma 
este nem tettük ezt - mesélte Almásiék szem-
beszomszédja, Hajós Tibor. A férfi látta, amint 
vakító fény veszi körül Almásiék házát. Előbb 

Könnyen bőrig ázott, akinél éppen nem 
volt esernyő 

a teteje füstölt, majd másodpercek múlva lán-
golni kezdett. - Azonnal értesítettük a tűzol-
tókat - mondta Hajós Tiborné, aki ezután 
szomszédjaival együtt próbálta Almásiék tu-
domásra hozni, hogy házuk teteje lángokban 
áll. - Próbáltak többen is csengetni, de a villám 
tönkretette a szerkezetet mondta Almási 
László, aki végül a kopogtatásra figyelt fel. 
Egyik szomszédjuk átmászott kerítésükön... 

Bár a tűzoltók tíz perc alatt a helyszínen vol-
tak, az üveggyapotból és kátránypapírból épült 
tetőszerkezet legnagyobb része már a tűz mar-
taléka lett. - Hihetetlen látvány volt. Szakadt 
az eső, és mégis lángolt az egész - mondta még 
mindig a történtek hatása alatt Hajós Tiborné. 
A pórul járt család többi tagját Almási László 
értesítette telefonon: ne lepődjenek meg, hogy 
tűzoltóautók állnak a házuk előtt. Leginkább 
lányát sokkolta a kiégett tető: hosszú időn át 
nem tudott parancsolni könnyeinek. 

A tűzoltók után a Démász emberei dolgoz-
tak azért, hogy a szerencsétlenül járt család-
nak ne kelljen vaksötétben eltöltenie az éj-
szaka hátralevő részét. 

A S O R G Z O K E T NEM ZAVARTA 
Az Etelka soron tegnap megnyílt sörfeszt ivál 
hölgyvendégeinek még a f r i zurá jában s e m esett 
kár a z 1200 négyzetméternyi sátornak, a z urak 
c ipője is s z á r a z maradt a m ű a n y a g burkolatú be-
j á ra tnak köszönhetően - tudtuk meg P u s k á s 
Lászlótól . Ga lambos La jos esti s zuperbu l i j a s e m 
szenvedte meg a vihart - h a t a l m a s s iker volt. 

Halasztható szívbajjal csak két és fél hónap múlva vizsgálnak ki a rendelőintézetben 

Várólisták a reform kellős közepén 
Szakrendelésekre kértünk időpontot a szegedi rendelőintézetben - már nem először. 
De a mostani próbálkozásunkat az is motiválta, hogy megtudjuk: az egészségügyi 
átalakítással súlyosbított körülmények között mennyit kell várni egy-egy vizs-
gálatra. A szívbetegek és a nők járnak legrosszabbul, az ortopédián kevesebbet kell 
várni, a többi rendelésen nagyjából ugyanannyit, mint közel egy éve. 

Közel háromnegyed éve próbálkoztunk 
utoljára azzal, hogy a szegedi rendelőin-
tézetben időpontot kapjunk a különféle 

szakrendelésekre. Azóta elkezdődött a 
hazai egészségügyi rendszer átalakítása 
- többek között bevezették a vizitdíjat 

A kardiológiára talán már másnap bejutunk, de ha kicsi a baj, két és fél hónapot is 
várhatunk az alaposabb kivizsgálásra Fotó: Karnok Csaba 

és csökkentették az intézmények telje-
sítményvolumen-korlátját - , és a nyári 
szabadságolások is befolyásolhatják az 
ellátás gyorsaságát. Ezért kíváncsiak 
voltunk: mennyit kell most arra várni, 
hogy a szakorvos megvizsgálhasson 
bennünket. Inkognitóban jelentkeztünk 
be kilenc különféle szakrendelésre -
akadt, ahol azonnal, másutt csak három 
hónap múlva tudtak volna fogadni. 

A gasztroenterológián tegnap délelőtt -
tipikus stressztünetként - gyomorfájda-
lomra panaszkodtunk, másnapra ajánlot-
tak időpontot. Csak az ajtó előtti sort kel-
lene végigvárni. Legutóbb már aznap fo-
gadni tudtak volna. Azt viszont hozzátet-
ték: ha gyomortükrözésre is szükségünk 
van, azt csak két hét múlva lehet megol-
dani. A fül-orr-gégészeti szakrendelésre 
másnapra adtak időpontot - ugyanúgy, 
mint tavaly októberben. Hasonlóan járt 
kolléganőm a nőgyógyászati vizsgálattal. 
A szemészeten kellemes meglepetés ért: 
már délután mehettünk volna, noha kö-
zel háromnegyed éve még két napot kel-
lett várnunk. 

Csökkent a várakozás - igaz, csak egy 
nappal - a reumatológiai szakrendelé-
sen is: a bejelentkezéstől számított ti-
zenharmadik napon már megvizsgáltak 
volna. Jelentősen lerövidült viszont a 

várólista áz ortopédián: az orvoshiány 
miatti tavaly októberi egy hónapos elő-
jegyzés tegnapra két hétre csökkent -
ide percre megszabott időpontot kap-
tunk. 

Az ultrahangvizsgálatra most jóval to-
vább kell várni, mint októberben. Egy hét 
helyett tegnap már csak július elejére tud-
tak időpontot adni - beutalóval. Ugyan-
csak beutaló, valamint egy hetesnél nem 
régebbi EKG-eredmény kell ahhoz, hogy a 
kardiológiai rendelésen ránézzenek az 
emberre. Miután érkezési sorrendben ta-
lán már másnap bejutunk, a szakorvos el-
dönti, hogy azonnali vagy halasztható ki-
vizsgálásra kell visszajönni. Ha a szívünk 
csak kicsit rendetlenkedik, augusztus vé-
gére tudnak időpontot adni egy alapos ki-
vizsgálásra. 

A rendelőintézet általunk felfedezett 
leghosszabb előjegyzési listája a Vasas 
Szent Péter utcában működő mammográ-
fián van. Háromnegyed éve két hónapot 
kellett várniuk a nőknek ahhoz, hogy 
megvizsgálják mellüket - a várakozási idő 
mára két és fél, három hónapra nőtt. Az 
időpontot adó asszisztens hozzátette: ha 
panasza van valakinek, természetesen ko-
rábban is fogadhatják - beutalót viszont 
hozni kell. 

T . R . 

http://www.szin.org

